
PROTOKÓŁ Nr 9 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej,  

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 16 maja 2007 roku 

 
 O godzinie 1200 posiedzenie Komisji otworzyła i przywitała wszystkich zebranych 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska Po stwierdzeniu quorum (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu) odczytała proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
4. Ocena czystości i porządku na prywatnych posesjach (propozycje działań np. konkurs 

na najbardziej zadbaną działkę, balkon w naszym mieście lub inicjowanie akcji 
propagującej nasadzenie drzew). 

5. Omówienie problemu utrzymania porządku na terenie miasta Marki. 
6. Analiza dochodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska  

w Markach.  
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt. 3 Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
 
Radny Jan Orłowski złożył wniosek: „... składam wniosek formalny o wykreślenie z porządku 
obrad punktu szóstego o temacie Analiza dochodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska w Markach; wniosek mój opieram na tym, że dnia 29 kwietnia 
bieżącego roku do Pani Przewodniczącej złożyłem pismo w sprawie umożliwienia wglądu w 
dokumentację Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska lub przysłanie pełnej dokumentacji 
tego funduszu; do dziś nie dostałem dokumentów jak i też nie otrzymałem informacji gdzie i 
w jaki sposób mogę taką dokumentację obejrzeć; owszem szesnaście dni temu Pani 
Przewodnicząca dnia 30 kwietnia o godzinie 8:07 otrzymałem informację telefoniczną z 
zagwarantowaniem, że Burmistrz przygotuje taką dokumentację, lecz do dziś nie otrzymałem 
informacji gdzie te dokumenty mogę obejrzeć; mogę mieć tylko podejrzenie, że 
nieudostępnienie radnym wgląd w dokumentację funduszu stwarza tajemnicę urzędu, a przez 
to też i podejrzenie o prowadzonych nieprawidłowościach finansowych w funduszu; 
Szanowna Komisjo zgodnie z art. 29 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 roku o finansach 
publicznych Gminny Fundusz Ochrony Środowiska posiada wyodrębniony rachunek 
bankowy, którego przychody pochodzą ze środków publicznych i którym jednoosobowo 
dysponuje Burmistrz; wydatki takiego funduszu są celowe, dokonywane tylko w ramach 
posiadanych środków finansowych i jak wynika z obecnej sytuacji są objęte urzędową 
tajemnicą, mimo że są to dotacje z budżetu państwa lub z budżetu jednostek samorządowych; 
brak wglądu w dokumentację funduszu uniemożliwia Komisji prawidłowe i zgodne z prawdą, 
jak i własnym sumieniem przeprowadzić analizę dochodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska, dlatego zwracam się do Komisji o odrzucenie punktu szóstego z 
porządku obrad i jednocześnie wnioskuję, aby Pani Przewodnicząca w imieniu naszej Komisji 
wystosowała do Burmistrza urzędowe pismo o udostępnienie pełnej dokumentacji tegoż 
funduszu; wnioskuję też o przeniesienie punktu szóstego z tytułem Analiza dochodów i 
wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska na następne spotkanie Komisji wtedy 
otrzymamy do wglądu pełną dokumentację; dziękuję i proszę o przegłosowanie mojego 
wniosku.” 
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Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że nie zna treści wniosku radnego Jana 
Orłowskiego w sprawie udostępnienia dokumentacji GFOŚ, ponieważ wniosek ten nie został 
do niego skierowany. Wyjaśnił, że dokumentacja jest w każdej chwili dostępna do wglądu. 
 
W dalszej dyskusji nad zgłoszonym wnioskiem udział wzięli: radny Jan Orłowski, 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska i Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie w sprawie wniosku 
radnego Jana Orłowskiego „o wykreślenie z porządku obrad punktu szóstego o temacie 
Analiza dochodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska w Markach”. 
 
Głosowanie: 
za przyjęciem wniosku – 6 
przeciwko – 1 
wstrzymało się – 2 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
przyjęła ww. wniosek. 
 
Pkt. 4 Ocena czystości i porządku na prywatnych posesjach (propozycje działań np. konkurs 
na najbardziej zadbaną działkę, balkon w naszym mieście lub inicjowanie akcji propagującej 
nasadzenie drzew). 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska poprosiła o zabranie głosu w tym punkcie porządku 
obrad Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Andrzeja 
Kalinowskiego, który przedstawił uregulowania prawne, dotyczące utrzymania porządku  
i czystości na prywatnych posesjach oraz podejmowane przez Wydział działania, w zakresie 
egzekwowania od właścicieli posesji, wykonywania ciążących na nich obowiązków w tym 
zakresie. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński uzupełnił wypowiedź Naczelnika WOŚ m. in. o informacje 
dotyczące programu selektywnej zbiórki odpadów. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Tadeusz Pasternak, Jacek Orych, Jan Orłowski, Paweł 
Chojnowski, Ryszard Korotko, Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska oraz Naczelnik WOŚ 
Andrzej Kalinowski i Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zaproponowała, aby Komisja Zdrowia, 
Opieki Społecznej, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska reaktywowała (po 
dwuletniej przerwie) i objęła patronatem konkurs na najbardziej zadbaną posesję i balkon w 
mieście pt. „Marki w zieleni”. 
 
W wyniku krótkiej dyskusji, z udziałem radnych Jana Orłowskiego, Jacka Orycha oraz 
Burmistrza Janusza Werczyńskiego i Naczelnika Andrzeja Kalinowskiego, Komisja 
zaakceptowała zgłoszoną propozycję. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozwska zadeklarowała podjęcie działań w omawianym zakresie, 
a następnie zamknęła dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
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Pkt. 5 Omówienie problemu utrzymania porządku na terenie miasta Marki. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił zagadnienia, związane z utrzymaniem porządku  
w miejscach publicznych na terenie miasta. 
 
W dyskusji nad tym punktem porządku obrad udział wzięli radni: Jan Orłowski, Ryszard 
Korotko, Jacek Orych oraz Burmistrz Janusz Werczyński i Naczelnik Andrzej Kalinowski.  
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt. 6 Sprawy różne. 
 

1. Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska poinformowała, że w Biurze Rady można 
zapoznać się ze „Sprawozdaniem z realizacji zadań Gminnego Planu Gospodarki 
Odpadami dla miasta Marki za lata 2004 – 2006” (załącznik nr 2 do protokołu). 

 
2. Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska przekazała zaproszenie z Zespołu Szkół nr 2  na 

uroczyste obchody „Święta Szkoły” w dniu 23 maja br. oraz przedstawiła program 
uroczystości. 

 
3. Radny Jacek Orych zgłosił interwencję mieszkanki ul. Broniewskiego w sprawie 

niedrożnego rowu melioracyjnego. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił, że problem dotyczy rowu melioracyjnego, 
zlokalizowanego pomiędzy posesjami, gdzie niektórzy właściciele nie wyrażają zgody na jego 
udostępnienie w celu uporządkowania. Burmistrz powiedział, że skieruje sprawę do Wydziału 
Technicznego. 
 

4. Burmistrz Janusz Werczyński, w związku z pytaniem radnego Tadeusza Pasternaka, 
wyjaśnił zasady i szczegóły organizacji akcji bezpłatnych badań mammograficznych, 
wykonywanych w dniach 15 – 16 maja w mammobusie przy budynku urzędu. 

 
5. Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska ustaliła terminy następnych posiedzeń Komisji 

w dniach 6 i 13 czerwca br. o godz. 1300. Poinformowała, że jednym z punktów 
porządku obrad  posiedzenia w dniu 6 czerwca będzie „Analiza dochodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska w Markach” – punkt, który został na 
wniosek radnego Jana Orłowskiego  wykreślony z dzisiejszego porządku obrad. 

 
W krótkiej dyskusji udział wzięli radni: Jacek Orych, Jan Orłowski, Ryszard Korotko, 
Elżbieta Brzozowska oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Pkt. 7 Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1400 Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zamknęła posiedzenie Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
Protokołowała       Przewodnicząca Komisji 
Elżbieta Jurczyk 
           Elżbieta Brzozowska 
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